
List farníkům olbramkostelským  

od duchovního správce při příležitosti obnovy lidových misií 

 

 

 Milí farníci,  

tento list jsem se rozhodl napsat, protože bych rád, aby nikdo z vás nepromeškal 

jedinečnou šanci, která je spojená s konáním obnovy lidových misií. 

 Lidové misie i jejich obnova bývají velkou příležitostí pro všechny, kteří žijí ve farnosti 

a vlastně i pro ty, kteří na tyto dny přijedou jako hosté. Jsem rád, že hasiči přišli s touto 

aktivitou, když navrhli, aby byl zchátralý misijní kříž u hřbitova nahrazen novým. Jsem jim 

za to vděčný. 

 Vztyčení obnoveného kříže je vždy příležitostí, aby se něco obnovilo i v srdci každého 

z nás. Tento symbolický okamžik se má stát jakýmsi mezníkem – příležitostí – obnovit v sobě 

to nejlepší, co už v nás kdysi bylo. Někdo možná tuší, že dříve míval pěkné vztahy s někým 

z příbuzných nebo přátel, ale že se to časem pokazilo, tak právě teď je ten správný čas 

nabídnout vstřícné gesto k obnovení blízkosti. Možná, že někdo dělával dřív víc dobrých 

skutků nebo nedával tolik prostoru nějakému zlozvyku, tak právě teď při obnově lidových 

misií je ten správný čas se vrátit do té nejlepší doby a nastavení. A možná, že někdo vedl 

poctivější duchovní život; modlíval se, chodíval víc na bohoslužby a taky třeba ke svátostem, 

tak právě teď je ten správný čas, aby se i v těchto záležitostech pohlo všechno správným 

směrem. Misie jsou také zvlášť výzvou pro ty, kteří již déle nebyli u svaté zpovědi, aby se 

nebáli a využili této příležitosti a k této svátosti přistoupili. Právě i proto zde bude              

od páteční mše svaté a po celou sobotu k dispozici Mons. Jan Peňáz. Jedná se o jednoho 

z nejzkušenějších kněží z celé naší diecéze, který je schopen zájemcům pomoci při svaté 

zpovědi třeba i po mnoha letech anebo poradit těm, kteří při duchovním rozhovoru chtějí 

odkrýt některou ze svých bolestí. Nebojte se využít této možnosti a přijít za ním přímo na 

faru v Olbramkostele. 

 Z vlastní zkušenosti vím, že jsou lidé, kteří tuší, co by bylo správné, aby vykonali,   

a říkají si: ano, rád bych to někdy udělal, ale v návalu různých starostí a povinností zůstává 

u toho „někdy“ a vlastně se to ztrácí do nikdy – marně podvědomě čekají na nějakou 

příležitost, kdy by to šlo. Tak právě ty chci povzbudit, aby si uvědomili, že obnova misií touto 

příležitostí je. Ta vhodná příležitost nastává i proto, že se za zdar obnovy lidových misií 

v těchto dnech intenzívně modlíme, což je nezanedbatelná duchovní pomoc.  

 Na závěr mám ještě dvě prosby: seznamte prosím s myšlenkami z tohoto mého listu  

i ty, ke kterým se nedostane, a také je nezapomeňte správně povzbudit. A ta druhá prosba: 

zahrňte myšlenku za zdar obnovy lidových misií do svých modliteb, k tomu vám posílám 

požehnání. 

       

P. Marek Dunda 

         duchovní správce farnosti  

       


